

The 17th National Herbal Academic Conference of Pharmacy History

- Invitation and Call for Presentation -

Second announcement 22 March 2013

Background:

"The 17th national herbal academic conference of pharmacy history" is scheduled from October 24-26, 2013 in Hubei QiChun ,where is the hometown of great medical expert Li Shizhen in Ming dynasty's. The conference will be hosted by Chinese Pharmaceutical Association (CPA) and undertaken by Chinese Pharmaceutical Association Committee of Pharmacy History (CPACPH). Over the same period, we will celebrate commemoration of 420 anniversary after the death of Li Shizhen and 30th anniversary of (CPACPH).

Here we sincerely hope to get the attention from medical practitioners at home and abroad, researchers of the history of science, sociology and other related disciplines to participate it. Presentation with academic papers from the relevant professional experts is also welcome.

Title of the conference:

Academic thought of Li Shizhen and his book "Compendium of material medica" and research on it's influence on the later generations.

Time:

24 October 2013 (Thu): Check In

25 October 2013 (Fri) : Academic exchanges

26 October 2013 (Sat):

Morning : Opening ceremony of The drug trade fair of Li shizhen medical Festival

Afternoon: Visit Li shizhen cemetery and memorial

Place: Conference venue - TBA

Hotel - TBA

Qichun county, Hubei province, China

<http://maps.google.co.jp/maps?hl=ja&tab=wl>

Scope op presentation and paper:

1. The academic value of the book "compendium of materia medica" and it's influence on later generations, it's circulated version and the anecdotes of the life of the author , Li Shizhen, and other related historical research.
2. Herbal philology and pharmacy character study: including all previous dynasties herbal philology and their author's research.

3. Variety herbalogical study: including textual research of Chinese traditional medicine and ethnic drug varieties.
4. Medicinal theory and processing evolution, textual research about clinical application.
5. Medicine history study, including:
 - (1) History of ancient Chinese medicine;
 - (2) the history of modern medicine, especially the introduction of western medicine and their development history in China;
 - (3) History of Chinese-foreign drugs' exchange;
 - (4) History of famous medicinal factory and store, high quality Traditional Chinese Medicine Patent Prescription, local history of pharmaceutical affairs, druggist development, medicinal herbs distribution history, history of medicine institutions, pharmaceutical education, single herb medicine history;
 - (5) medical related folklore study.
6. Study of the ethnic medical history, the focus is on ethnic medicine history materials, ancient documents and historical drug characteristics, classical and folk TCM prescription sorting-out research.

Paper requirements:

Paper should have the innovative ideas and reliable citing data. It is generally within 3000 words, with summary within 400 words except advanced arrangement contribution. Request Word document in principle, manuscript should be clean and tidy if can't provide electronic documents. Once the Dissertation is selected, we will compile and print the colloquium papers.

Date of deadline: 31 August 2013

Contact address:

Ms. Wang-Fang,
Chinese Medical History and Literature Institute,
China Academy of Chinese Medical Sciences (CACMS)
Dongzhimen South Street No.16, Beijing 100700, China,
email: jinda@cpa.org.cn.

第十七届全国药学史本草学术研讨会

征文通知

第2報 2013.3.22

中国药学会主办、中国药学会药学史专业委员会承办的“第十七届全国药学史本草学术研讨会”定于2013年10月24-26日在伟大的明代医药学家李时珍的故乡——湖北蕪春召开。同期，我们将举办“纪念李时珍逝世420周年暨中国药学会药学史专业委员会成立30周年”的庆祝活动，在此衷心希望得到国内外广大医药学工作者、科学史、社会学等相关学科研究者的广泛关注，欢迎各相关专业专家学者热情赐稿。同时要求本专业委员会的各位委员积极参与、推荐本专业或相关专业的学术论文。以论文参会代表并可按国家相关规定享受继续教育学分。有关征文的具体事宜通知如下：

一、本次会议的主题：“李时珍及《本草纲目》学术思想及其对后世影响的研究”。

二、征文范围：

1. 《本草纲目》的学术价值、对后世的影响、流传的版本以及作者李时珍的生平、轶事等相关史学研究。

2. 本草文献学及药学人物研究：包括对各个时期的历代本草文献及其作者的研究。

3. 药物品种的本草考证研究：包括中药及各民族用药品种的考证。

4. 药性理论、炮制沿革、临床应用的本草考证研究。

5. 药学史研究：包括①古代药学史；②近代药学史（特别是西药的传入及在国内的发展历史）；③中外药物交流史；④药材生产经营厂店史与名优成药史、地方药事史、药商发展史、药材集散史、药学机构史、药学教育史、单味药药学史；⑤与医药有关的民俗研究。

6. 民族医药学史研究，重点是民族医药的史料、古籍文献、用药特点、经典方与民间常用方的整理研究。

三、论文要求：论文立意要有创新性，引证资料可靠。字数除特约稿外，一般在3000字以内，并附400字以内的摘要。原则上要求投送电子Word文档，个别无条件者也可投送手写稿。但要求字迹工整清楚。论文入选后，将统一编印论文集。

四、论文截止日期：2013年8月31日。

五、会议时间地点：地点：湖北省蕪春县。时间：2013年10月24日报到，25日学术交流，26日上午参加李时珍医药节药交会开幕式，26日下午参观李时珍陵园及纪念馆。

六、论文请寄：纸质文稿请寄：北京东直门南小街16号中国中医科学院中国医史文献研究所 万芳 100700 电子文稿请发至：jinda@cpa.org.cn